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ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 

 
 
Data: 18 de desembre de 2023 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 
1) 
Hora: 19:00 h. 
 
Presideix: 
 
Il·lma. Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú), presidenta del Consell del Districte de Nou 
Barris 
 
Assistents: 
 
Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, Regidor del Districte de Nou Barris (PSC) 
 
Sr. David Martínez Herrera (PSC) 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 
Sra. Leonor Fernández Castanera (PSC) 
Sr. Antonio Cabrera Gómez (PSC) 
Sra. Esther Páez López (PSC) 
Sra. Mª Carmen Rodríguez González (PSC) 
 
Absents: 
Sra. Sonia Nieto Sánchez (PSC) 
 
Convidats: 
 
Sr. Gabriel Jose Duarte Garcia, Gerent del Districte de Nou Barris 
 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte 
de Nou Barris a les dinou hores i vuit minuts,  la qual, dona la benvinguda al públic present 
a la darrera Audiència Pública de l’any, presenta no només als membres de la taula sinó 
que s’adreça a la resta de persones que treballen per tal que la sessió sigui possible agraint 
la seva dedicació indica, com es fa habitualment, que primer es tractaran les preguntes 
que s’han formulat de manera anticipada a través de la plataforma del Decidim.Barcelona i 
a continuació anirà agafant els noms d’aquelles persones assistents a la sessió que vulguin 
intervenir i el Govern donarà la resposta corresponent 
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Sense més preàmbuls, diu que llegirà les preguntes anticipades, tot requerint a la persona 
que l’hagi formulat que la defensi tant si es troba present bé a la sala de plens, com a 
través de videoconferència amb l’enllaç prèviament facilitat pel departament de 
comunicació del districte. Per últim, demana al públic present a la sala que les seves 
intervencions siguin el més breu possible per a donar temps a qui intervingui el major 
nombre de persones i pugui donar el regidor la resposta mes adequada. 
 

1) Joaquin Esteban 
 
Preguntes anticipades: 
 
a)Contenedores; b) plataformes;c) taxis adaptados y sin;d) camiones basura;e) código 
accesibilidad 

Com que no es troba present a la sala ni connectat per videoconferència, atès que, ha 
excusat la seva absència via correu electrònic, el Govern farà les respostes per escrit. 
 
 

2) AAVV Guineueta. En la seva representació intervé el Sr. Joaquim Ferri. 
 
Preguntes anticipades: 

Han passat 2 mesos des de la nostra darrera trobada on ens veu dir que estàveu posant en 
marxa les peticions de millora que l'AVV de Guineueta vam formular pel nostre barri. 

a.-Fase 4. Segons el calendari del procés participatiu de la Fase 4 de Guineueta, el 31 de 
desembre finalitza la fase de SEGUIMENT. A data d’avui no tenim informació de quan 
s’iniciaran les obres de reurbanització. 

Afegeix en la sessió que, en relació a l’anterior sessió del mes d’octubre, volen saber si 
Ecologia Urbana ha donat per bo el projecte i, si és així, volen saber el calendari d’inici 
d’obres. 

b.-Muntants d’aigua. No ens han informat de si s’autoritzaran les instal·lacions dels 
muntants d’aigua per façana exterior del edificis. A més es necessari, que aquestes obres 
de primera necessitat, estiguin subvencionades. En aquets moments, hi ha habitatges on 
no arriba l’aigua amb suficient força per exemple, encendre l’escalfador, la rentadora... 
En altres, l’aigua surt de color fosc, per això demanem a l’Administració que comprovi si 
l’aigua que arriba a les vivendes és potable o nociva per a la salut dels veïns. 

Afegeix en la sessió que volen saber si l’Ajuntament posarà problemes per la obtenció de la 
llicència que permeti encetar les obres d’instal·lació de les tuberies. 

c.-Centre de Dia. S’han fet avanços en trobar un local per ubicar el centre de dia de 
Guineueta? 

d.-Pla especial.En que moment s’iniciarà l’aplicació del Pla especial Guineuta? 
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Afegeix a la sessió que, com es un barri amb molta gent gran i amb molts problemes als 
habitatges, volen que l’Ajuntament s’impliqui de debò no amb paraules sinó amb fets. 
 
e.-Claus del fitons d’illes. Quin és el procediment per sol·licitar claus per accedir a l’interior 
de les illes? 
 
Afegeix a la sessió que hi ha veïns i veïnes molt grans (posa l’exemple d’una veïna de 102 
anys), depenents que, amb la col·locació dels fitons per a evitar que els cotxes aparquin, 
han de ser ajudats per familiars i veïns per a arribar a casa seva. 
 
A banda d’això, volen fer una pregunta perquè els han arribat rumors que volen canviar el 
nom a la escola de formació professional que hi ha al barri que porta el nom de Guineueta. 
Es tracta d’un tema que en els anys 70 es va implicar molt tant el barri de la Guineueta 
com els barris de Verdum i Canyelles i va ser una lluita molt llarga. Com associació de veïns 
no saben si això es cert o no però no els agradaria gens ni mica es canviés el seu nom. No 
toleraran el canvi de nom i demana la implicació de l’Ajuntament per a evitar que la 
Generalitat canviï el nom de la escola. 
 
El regidor contesta que hi ha diferents temes a respondre amb independència de l’ordre en 
que s’han exposat. Pel que fa al canvi de nom, el regidor contesta que ara per ara és un 
rumor i que tot el que no els arriba de forma oficial és un simple rumor tot i que es tracta 
d’un rumor persistent i que els preocupa. L’únic que pot dir és que estaran al costat de les 
demandes veïnals en relació al nom de la escola. Un tema de possible debat és si la escola 
s’ha d’anomenar escola professional del servei x Guineueta o va sense el nom del servei 
mantenint la nomenclatura Guineueta. Per la resta, és un tema de sentit comú entenent 
que tota escola ha de dur un nom i no té sentit que una escola es digui per exemple escola 
professional de jardineria sense més indicacions. 
 
Sobre el tema dels fitons, el regidor afirma que, amb caràcter general, no es poden donar 
claus de fitons de manera indiscriminada si no es tracta de casos especials. Si hi ha alguna 
persona que per necessitats especials pugui tenir un fitó i evitar l’aparcament es pot fer, no 
hauria de ser problemàtic (carrega o descàrrega, emergències...) però no amb caràcter 
general i per aparcar. 
 
Sobre el tema de les canonades, la posició del Govern del districte és que el que demanen 
els veïns té tot el sentit del món. Personalment no li molesta que puguin haver canonades 
a l’exterior però Paisatge Urbà de l’Ajuntament no vol sentir ni parlar d’aquest tema i que 
no és possible, caldria poder parlar amb l’ACA i veure si ens poden ajudar i ara, el que 
estan mirant, és si es poden compensar ni que sigui amb fons europeus l’increment de 
despesa que suposaria que les canonades passessin per l’interior. Considera comprensible 
el que es demana però s’estan trobant amb una gran resistència per part d’urbanisme de 
l’Ajuntament per motius normatius que no ens estan ajudant. 
 
Sobre el tema de cercar un local per centre de dia, el regidor diu que ho estan treballant i 
el que estan mirant és si pot entrar per la via ordinària o extraordinària. Si pot entrar per la 
via ordinària es demanarà que entri; si ha d’anar per la via extraordinària haurà d’anar a 
traves de la llei d’acompanyament als pressupostos i, en aquest sentit, ho estan parlant 
amb els grups parlamentaris. 
 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

4 
 

Sobre el tema de la Fase IV, el regidor diu que l’intervinent té una mica de confusió perquè 
no és un problema de BIMSA o d’Ecologia Urbana sinó de dotació pressupostària. Afegeix 
que tenim una planificació de les inversions amb BIMSA, informant que la Fase IV costaria 
uns 16 milions d’euros i ara, el que estan pendents, és si pot entrar o no en aquest mandat 
en el pressupost d’inversions. Dissortadament, no s’ha pogut tancar fins ara el pressupost 
d’inversions perquè ni tan sols tenim aprovat el pressupost municipal que depèn de la 
negociació amb els grups polítics de l’Ajuntament. 
 
El Gerent del districte complementa la informació donada pel regidor indicant que la Fase 
IV dels interiors de la Guineueta és una gran inversió, estem al principi del mandat i s’està 
treballant en el pressupost d’inversions municipals (PIM) de tota la ciutat. Per tant, com en 
tots els inicis de mandat, s’està en el procés de construcció del Programa d’Actuació 
Municipal (PAM) i de Districte (PAD), hi haurà en el mes de febrer de 2024 un procés 
participatiu per tal que els ciutadans i ciutadanes puguin aportar les seves propostes i, amb 
el que es pugui fer amb el PIM més el PAM i PAD, tindrem una foto del que es podrà fer en 
aquest mandat, fet que requerirà un acord entre el Govern de la ciutat i els diferents grups 
municipals donada l’aritmètica que hi ha ara mateix al consistori. 
 

3) Eduard Parera, en representació de la entitat Bicicleta Club de Catalunya 
 
Preguntes anticipades: 

a) Estat del manteniment de la infraestructura ciclista (projecte pedala i reporta). 

 

Afegeix a la sessió que Barcelona és molt gran i l’estudi que han fet (projecte pedala) no 

ha abraçat encara tota la ciutat ni Nou Barris però volen saber la previsió per  mantenir la 

seguretat dels usuaris dels carrils bici. 

b) Previsió de carrils bici legislatura 2023-2027 al districte de Nou Barris 

 

Afegeix a la sessió que a l’anterior Audiència Pública se’ls va dir que el carril bici del carrer 

Escòcia es començava a construir en el mes de gener i voldrien confirmació d’aquest 

calendari així com dels altres carrils que es van anunciar a l’Audiència Pública de l’octubre i, 

en especial, si s’ha fet l’estudi del carril bici de Fabra i Puig. 

c) Seguretat de les persones usuàries del carril bici (ocupacions dins el carril bici o 
aparcament segur) 
 

Afegeix a la sessió quina previsió de campanyes informatives i/o sancionadores té previst la 
Guàrdia Urbana per a evitar la ocupació (estacionament) dels carrils bici per part dels 
cotxes, atès, que la DGT sanciona des del 2022 com a infracció greu aquestes conductes. 
 
El regidor contesta que els carrils bici del carrer Escòcia i del carrer Arnau D’oms estan 
redactats. El del carrer escòcia té pressupost i, per tant, hauria de començar en quan es 
pugui i el d’Arnau D’Oms té el pressupost redactat i s’està pendent d’un informe 
d’urbanisme perquè hi ha hagut uns canvis de criteris a tota la ciutat per part d’urbanisme i 
això afecta als dos processos participatiu, el de Fabra i Puig i el que enllaça la Plaça Karl 
Marx amb Plaça de la República. Afegeix que li agradaria tenir el projecte Pedala perquè 
explica molt bé la infraestructura de la ciutat però no ha arribat a Nou Barris perquè hi ha 
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dades interessants a nivell de manteniment de la infraestructura. Confia en que es faci 
l’estudi a Nou Barris perquè els ajudaria molt. 
 
El Gerent del Districte complementa la informació del regidor indicant, pel que fa al carril 
bici del carrer escòcia, que segueix amb la seva previsió –carril de baixada acordat i 
continua el seu calendari. 
 
Pel que fa al carril bici que, en principi havia d’anar des de l’Avinguda Meridiana fins al Parc 
del Turo de la Peira, això es va desestimar en un primer anàlisi per part dels tècnics, 
acordant amb els promotors un canvi durant l’anterior mandat fent un carril bici de pujada 
des de l’Avinguda Meridiana fins a Virrei Amat i de baixada pel carrer Escòcia. Tampoc es 
va poder tancar per discrepàncies entre els tècnics per l’impacte que tenia el carril bici a 
Fabra i Puig. Es va estudiar la possibilitat de treure un carril de circulació de vehicles per a 
donar prioritat al carril bici sense perjudicar el carril de serveis. També es va desestimar. 
Aleshores es va plantejar reubicar la part del carril de serveis, zona de càrrega i descàrrega 
per tot l’eix comercial i posar els contenidors de les escombraries a la vorera. Vol recordar 
la gran complexitat tècnica del projecte perquè una mitat té els carrers pacificats i és difícil 
la seva ubicació i l’altra meitat (la de Vilapicina i Porta) no està pacificat i les seves voreres 
són molt estretes. Posar els contenidors a la vorera de Fabra i Puig es va desestimar per 
l’impacte gravíssim que tindria per a la mobilitat dels vianants i així es va trobar amb un 
carreró sense sortida. Això es va explicar als promotors qui en un principi no estaven 
d’acord, platejant aleshores un acord alternatiu com era gastar els diners en la promoció 
de carrils bici al districte. L’acord alternatiu que van proposar i que van mostrar conformitat 
els promotors és executar el carril bici de baixada del carrer Escòcia, encarregar un estudi 
de mobilitat integral a Fabra i Puig. Aquest estudi va sortir a concurs a inicis del 2023, va 
haver un problema de baixa temerària, la qual cosa, va endarrerir molt l’adjudicació del 
concurs. El contracte s’ha adjudicat a finals de novembre i s’està treballant en aquest 
estudi. Esperen que a finals del primer trimestre del 2024 puguin tenir aquest estudi de 
mobilitat integral de Fabra i Puig. 
 
També es va acordar el redactat de dos carrils bici més, un a la part alta de Fabra i Puig 
connectant Fabra i Puig amb Passeig Valldaura i un ja existent baixant el Passeig Valldaura 
que genera problemes de convivència amb patinets i bicicletes, baixant-lo de la vorera a la 
calçada. 
 
D’altra banda, amb el nou mandat, els responsables de mobilitat estan repassant i 
analitzant els criteris d’implantació dels carrils bici a tota la ciutat i que havíem d’esperar 
fins a finals d’aquest any o primer trimestre del 2024 per a tenir les seves conclusions 
sobre la continuïtat en la implantació dels carrils bici a tota la ciutat. Per tant, tenim aturats 
dos projectes de carril bici encarregats a BIMSA fins que es pronunciï mobilitat i també el 
d’Arnau D’Oms fins que no es sàpiguen els nous criteris de mobilitat. Posa l’exemple que 
depenent que els nou criteris prioritzin els vianants o els ciclistes, es pugui decidir que un 
carril bici vagi pel mig o per un lateral. 
 
Com ha dit el regidor quan els va arribar el projecte pedala van veure que no hi havia cap 
referència a Nou Barris, per la qual cosa, qualsevol aportació per part de Bicicleta Club de 
Catalunya serà benvinguda perquè els preocupa el manteniment de la via pública i també 
dels carrils bici, per la qual cosa, qualsevol informació que els ajudi a millorar el servei serà 
benvinguda. 
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A continuació, es detallen totes les intervencions del públic assistent i les respostes del 
Regidor i del Gerent, tot recomanant que les intervencions siguin el mes curtes possibles 
per a rebre qualitat de resposta i que pugui intervenir tothom que ho vol.  
 

4) Lucas.  
 

Diu que ara que s’ha parlat dels carrils bici, per a una mobilitat digne per a totes les 
persones i no només els ciclistes, diu que al carrer Piferrer, considera que hi ha molt més 
espai per a les bicicletes que per a les persones que van caminant o en cadira de rodes o 
d’altres formes. Es troben a vegades que no disposen d’espai per a caminar i això s’ha de 
solucionat atès que tots tenen dret a caminar. En segon lloc, diu que al carrer Valldemosa 
entre el carrer Selva i Passeig Verdum, és un carrer que porta reivindicant que necessiten 
reformes urgentment. En concret diu que, per a llençar les escombraries, han de baixar de 
la vorera que és molt estreta i això els costa molt a les persones que van en cadira de 
rodes, bastons o caminadors. Considera que és un carrer desfasat per l’actualitat. 
 

5) Teresa Carvajal 
 
S’adreça al Gerent del districte indicant que els ha lliurat uns documents amb unes 
informacions i espera que es tomin molt en serio, atès que, creu que és molt greu ja que  
no es tracta només de vandalisme sinó tot el que hi ha amagat al darrera. Demana que el 
Gerent s’ho estudiï i que, si necessita qualsevol cosa o hi ha algo dels documents que no 
tingui clar, la truqui. Ho té tot a les seves mans per poder ajudar-la. Són molts anys lluitant 
sobre aquest tema i creu que és el moment que les administracions aturin aquest tema. 
 

6) Justa Villanueva 
 

Vol exposar un tema que va sortir en el darrer Consell de Barri i fa referència a 
l’urbanisme/arbolada. Semblava que un senyor de Parcs i Jardins (amb el que ja havien 
mantingut diverses reunions) havia de venir però no va venir. A la darrera reunió se’ls va 
dir que no es podien posar arbres a una zona concreta i, respecte del que hi ha, no s’han 
podat en 18 anys i les branques entren en els pisos, reclamació que ha efectuat en vàries 
ocasions. Concreta alguns casos: a) al carrer Aiguablava amb Tamariu està plena d’acàcies 
i tenen uns pinxos que són un perill. Afegeix que es poda nomes l’arbre que hi ha al costat 
de la parada del bus però la resta no es poden i és molt perillós; b) al Passeig Antonio 
Cuadrillero, no s’han podat els arbres en 18 anys que porta vivint allà i les branques entren 
en els pisos on hi ha patis i, d’allà, als habitatges de dalt. 
 
La presidenta del Consell del districte exhorta a la intervinent a que, enlloc, de parlar carrer 
per carrer en aquesta sessió, doni el llistat per escrit, atès que, la reclamació és sempra la 
mateixa i és la manca de poda dels arbres. 
 
En segon lloc, la intervinent parla de l’associació de “pajarines” on hi ha una zona d’horts 
comunitaris. Diu que passa el mateix amb els arbres i denuncia que, quan marxen els 
cotxes que hi ha aparcats, per la nit es un niu de tot i fins i tot hi ha gent que fa foc en 
aquesta zona, viuen, dormen allà i per la nit s’escalfen amb foc, sent un perill perquè 
aquesta zona està molt a prop de la serra de Collserola. 
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El regidor contesta al Sr. Lucas (intervinent número 4) que el que comenta del carril bici és 
un tema complicat on es produeixen contradiccions perquè tenim uns barris amb carrers 
estrets i, per altra banda, hi ha una demanda de carrils bici. Això genera problemes de 
difícil estudi amb contenidors, servei de bus, etc.. Per això no es fàcil col·locar aquests 
carrils bici i que generin les menys contradiccions possibles. L’intervinent ha plantejat 
algunes d’aquestes contradiccions que resulten difícils de solucionar. Pel que fa al carrer 
Valldemosa, el regidor diu que prenen nota tot reconeixent que tenim 10 o 12 carrers que 
són d’enorme urgència el seu arranjament, creu que es podran prioritzar en aquest mandat 
5 o 6 hi haurem de veure quins són els més urgents, tenint en compte el seu cost i la 
disponibilitat pressupostària però, en qualsevol cas, prenen nota d’aquest carrer i 
l’analitzaran. 
 
A la Sra. Teresa Carvajal (intervinent número 5), el regidor diu que el que planteja és un 
tema d’incivisme quasivé delinqüencial sobre el que hem d’estar a sobre. Amb tot, afegeix 
que la por a efectuar una denúncia resulta comprensible per raons obvies però això 
dificulta l’actuació pública. Es un tema complicat perquè no es tracta tant de delictes 
flagrants sinó d’incivisme que s’apropa molt a la delinqüència però en tot cas diu que 
“estan en ello” i miraran d’arreglar-ho. Ho ha posat en mans de la Gerència per tal que 
s’actuï el més ràpid possible perquè considera que és un tema especialment greu.   
 
A la Sra. Justa Villanueva (intervinnet número 6) sobre el cas de l’arbolada, el regidor diu 
que Parcs i jardins té uns criteris pel conjunt dels arbres, mirant-t’ho en termes de ciutat i 
no és fàcil actuar en funció de circumstàncies particulars. Ells tenen uns criteris de poda 
general i això genera irregularitats de difícil solució, atès que, no és el mateix la poda a 
l’Eixample que en Nou Barris al costat de Collserola o no és el mateix un carrer molt gran 
com Gran via que un carrer estret de Porta o Trinitat Nova. Això els genera un problema 
per la falta de sensibilitat geogràfica de Parcs i jardins. Dit això, sí hi ha un criteri pel qual 
Parcs i jardins ha d’actuar de manera immediata com és el cas que una branca entri en un 
habitatge. Si això succeeix, no hi ha excusa possible, la poda és automàtica. S’ha de fer la 
demanda, hi ha uns mecanismes per a fer-ho i l’Ajuntament ha de podar aquella branca 
sense cap tipus de contrapisa. En aquest sentit, demana a la intervinent si ja ha fet la 
denúncia. En tot cas, el conseller del barri li pot dir el mecanisme de denúncia i, si s’ha fet 
aquesta denúncia i no s’ha actuat, tenim un problema de mala gestió per part de 
l’Ajuntament. 
Sobre el tema de les acàcies, creu que és un debat complex amb Parcs i Jardins i, en 
qualsevol cas, prenen nota de la reclamació de la intervinent. 
 

7) Sergio 
 
Exposa tres temes. En primer lloc, el Parc de la Guineueta. Es queixa que hi ha unes festes 
enormes, obert de nit, borratxeres, sorolls... a l’estiu sembla el Poble Nou. En segon lloc, 
denuncia l’incivisme de les bicicletes i els patinets. Es esgotador, t’increpen, t’insulten... i 
baixen per la vorera a tota velocitat. Malgrat les campanyes de conscienciació, ha viscut en 
grans ciutats i l’incivisme de Barcelona no l’ha vist enlloc. Li sobte la permissivitat que hi ha 
respecte de les bicicletes. Per últim, parla de l’habitatge, considerant que l’accés a 
l’habitatge és molt difícil per a la gent que no pot, fins i tot, gent com ell que ve del règim 
artístic i que té ingressos, en canvi, no l’arriba sent insolvent. A Barcelona és un problema 
molt greu (de fet esta pensant en emigrar a una altra ciutat). Es urgent solucionar el tema 
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del habitatge i considera que els preus són molt cars en comparació amb altres ciutats com 
Paris. 
 

8) Ester 
 

Pregunta per l’estat de situació de l’illa Q. Porten temps esperant i vol saber en quina 
situació es troba el projecte. 
 

9) Elena 
 
Torna a denunciar l’estat de salubritat de la botiga que hi ha al carrer Nou Barris, 11-13, on 
les paneroles li continuen entrant a casa. Els propietaris de la botiga continuen sense tenir 
aigua i presenta fotos. Ja ho va denunciar a la darrera Audiència Pública del mes d’octubre. 
 

10) Francisco 
 
Exposa el tema dels gossos preguntant al Govern què pensa fer en el Parc de la Guineueta. 
Parla de la nova normativa conforme els gossos poden anar sense lligar a certes hores. En 
aquella zona, juguen molts nens a la pilota. Augura enfrontaments entre pares de nens que 
puguin donar una pilotada a un gos i propietaris de gossos que puguin mossegar a un nen. 
 
El regidor contesta al Sr. Sergio (intervinent número 7) indicant que a Barcelona hi ha un 
problema amb el preu de l’habitatge és indiscutible però la comparació entre ciutats 
europees és molt confusa si no es tenen en compte els quilòmetres quadrats de cada 
ciutat. No es pot comparar el preu de l’habitatge per exemple entre Barcelona i Londres de 
manera lineal per la diferència de quilòmetres quadrats entre una i l’altra ciutat. Ara bé, li 
reconeix el problema del preu de l’habitatge si bé respon a dos realitats: el preu del lloguer 
en un país molt propietarista i la falta d’habitatge públic que compensi o equilibri aquests 
preus. Tot això depèn de legislació que se’ns escapa i de les responsabilitats que pugui 
exercir la Generalitat i creu que l’Ajuntament de Barcelona ha estat conscient d’aquest 
problema des de fa anys amb acords mes o menys estables amb diferents grups municipals 
però no li treu la raó a l’intervinent. 
 
Sobre l’impacte del turisme a Nou Barris ens portaria a una discussió enorme sobre la seva 
importància que no és tant com a altres parts de Barcelona, la qual cosa, resulta evident. 
 
Sobre el Parc de la Guineueta és cert que hi ha una certa activitat nocturna però no ho 
podem comparar amb Poble Nou o altres llocs de la ciutat com Ciutat Vella. Ara bé, la 
realitat geogràfica de Nou Barris fa que la percepció dels sorolls sigui molt superior a altres 
llocs on el equilibri acústic té una altra naturalesa. Es cert el problema del soroll però és 
molt inferior que en altres llocs, dades objectives a la mà. Encara així, reconeix el problema 
i de fet l’any passat es van prendre un pla especial de policia des del mes de març fins el 
mes d’octubre, aquest any estan treballant en mesures que s’adeqüen al moment de l’any 
on hi ha mes percepció del soroll. S’ha millorant molt tot reconeixent que el problema del 
soroll és cert, amb conductes incíviques molt difícils de controlar. No li treu la raó a 
l’intervinent però prioritzaran aquells moments on hi ha mes concentració de botellots, 
aglomeracions de gent... i que tenen a veure amb la temperatura ambient. Amb tot, 
prenen nota i ho passaran a Guàrdia Urbana per a veure si es pot millorar aquesta situació. 
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A la Sra. Ester (intervinent número 8), el regidor contesta que la Illa Q té pressupost 
executiu i està en el nivell màxim de prioritat en el pressupost d’aquest mandat. Confia en 
que no hi hagi cap problema i que es pugui materialitzar en aquest mandat però torna a 
insistir que ell no pot donar una informació tancada mentre no s’aprovin els pressupostos 
però que tingui la tranquil·litat la intervinent que aquest assumpte està en el nivell màxim 
de prioritat del Districte. 
 
A la Sra. Elena (intervinent número 9) li demana que li digui la botiga exacta que és 
perquè, pel que diu la intervinent, no és un tema de contenidors sinó de comportament 
fora de norma de la botiga i, per tant, s’haurà d’anar contra la botiga. Estan a sobre 
d’aquest tema, no el tenen abandonat. Quan una cosa se li repeteix quatre vegades diu 
prou! I donarà instruccions a GUB perquè això no és sostenible. Amb tot, el conflicte s’ha 
de solucionar amb mitjans legals i això no és tant fàcil com sembla. 
 
Al Sr. Francisco (intervinent número 10) sobre el tema dels gossos, el regidor diu que 
efectivament, a partir d’avui mateix, els gossos no poden anar sense lligar per la ciutat, la 
qual cosa obrirà el debat sobre les zones d’ús compartit (ZUC). Ara mateix hi ha una ZUC 
per barri i això crearà pressió i debats per tal que s’incrementin les ZUC. Sent això cert, hi 
ha barris i barris. Nosaltres estem en un districte on hi ha barris que no estan mancats de 
zones de passeig lliure (barris de muntanya). En altres llocs de la ciutat no hi ha muntanya 
i, per tant, el problema serà molt més greu. D’altra banda, tenir un gos també implica una 
responsabilitat i els seus propietaris haurien de pensar en caminar una mica més que no 
pas tenir una àrea d’esbarjo de gossos al costat de casa. És un problema que s’ha de 
resoldre. Què passarà en el futur? Que aquesta nova normativa probablement crearà la 
necessitat d’incrementar nous espais però això no és tant automàtic com se suposa. 
S’haurà de veure com funciona la nova normativa. Són conscients del problema; en aquest 
sentit, el tema del gossos és el tema que genera mes contrapunts i opinions diverses a la 
ciutat i s’haurà de veure com resoldre això. 
 

11) Marcos 
 
Es presenta com a president de la Comunitat de propietària del carrer pare Rodés 26 i 
l’acompanya el president de la Comunitat de propietaris del número 24 del mateix carrer. 
Sol·liciten la retirada dels contenidors del reciclatge que s’han posat just davant els seus 
habitatges Es tracta d’un carrer amb voreres molt estretes, té fotos que ha passat al 
Govern on es veu brossa pel terra i diu que les condicions són insalubres, hi ha olors, 
bitxos, paneroles, etc.. Hi ha perill d’incendis i els contenidors estan massa a prop del seu 
habitatge. Mostra un paper de l’Ajuntament que diu que no se’ls anava a posar allà aquests 
contenidors però al final els han posat. Han recollit signatures, van demanar a l’estiu una 
reunió amb l’encarregat de posar els contenidors però no ha obtingut resposta fins ara 
llevat la consellera Esther Paez que es va interessar per aquest assumpte. 
 

12) Miguel, en representació de l’associació Convivim Porta. 
 
Diu que en l’últim Consell de Barri de Porta, el Gerent del districte els va explicar la situació 
dels pressupostos participatius i la conclusió que van extreure és que abans de les 
eleccions havia diners i ara no. Diu que el dia 16 de gener tene concertada una cita amb el 
Govern en el que se suposa que els aclariran algunes coses però els ha sobtat molt que en 
el Parc de les Quadrigues s’estiguin fent obres que els veïns no saben de què van i sembla 
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que per això sí hi ha diners. Per tant, volen saber què s’està fent allà? i, si hi ha recursos 
per això, d’on surten?. En segon lloc, comenta que els carrers Malgrat, Emili Roca, 
Santapau són carrers molts estrets que estan sense pacificar, les voreres són molt estretes 
i els veïns estan emprenyats perquè veuen que s’arreglen altres carrers i els mencionats 
no. Alguns carrers tenen problemes amb els arbres (com ha comentat abans una altra 
intervinent) perquè són molt alts i no arriba la llum al terra i, per últim, alguns veïns 
d’aquesta zona diuen que per a poder llençar les escombraries han de caminar 300 metres. 
Amb el nou contracte s’han tret alguns contenidors i ara han de caminar més (posa 
l’exemple del carrer Alella amb Santapau). 
 
Al Sr. Miguel (intervinent número 12) el regidor contesta que no haurien d’haver 300 
metres de distància entre contenidors i, per tant, demana a l’intervinent que ho puguin 
comprovar perquè no hauria de ser així. I sobre les obres que s’estan fent al Parc de les 
Quadrigues és una obra que està fent parcs i Jardins però desprès ho comentarà el Gerent 
del districte. 
 
El Gerent diu que les obres responen a un pressupost de manteniment de Parcs i Jardins, 
són obres de manteniment i no pas de transformació integral de l’espai que seria molt 
diferent. El projecte de pressupostos participatius, que sí suposa una transformació integral 
de l’espai, encara no s’ha redactat pels problemes que ha comentat abans però no té res a 
veure amb la intervenció de Parcs i Jardins que és de simple manteniment i no de 
transformació de l’espai. Sobre el fet de no haver diners, el Gerent diu que sí estan els 
diners dels pressupostos participatius però com ha explicat en altres ocasions es va fer un 
canvi del projecte per una àrea d’esbarjo de gossos i aquí sí calen els diners de l’àrea però 
el projecte per fer la transformació de tot aquell espai per a fer un parc inclusiu, això sí que 
està dotat econòmicament i ara tocar treballar amb el calendari d’inversions d’aquest 
mandat i la prioritat és l’acabat de la redacció del projecte. 
 
Al Sr. Marcos (intervinent número 11) un cop visionades les fotos lliurades, el regidor diu 
que el que hi ha és un evident problema de civisme, no un problema de neteja ni del 
contracte. Segur que es recullen en el temps marcat i aquí el que passa és que hi ha una 
sèrie de veïns que no respecten els dies de recollida dels mobles, que no respecten res. No 
obstant això, vol que l’intervinent retiri el fet de canviar de lloc els contenidors perquè 
estan davant casa seva. Doncs bé, sempre estan davant una casa. Moure els contenidors 
dos cases més avall, el que tindrà és un canvi d’interlocutor perquè el veí incívic seguirà 
sent incívic. Veient les fotos, diu que és penós com ciutadà, com regidor i com veí. Ignora 
qui es va comprometre a la retirada dels contenidors, li sembla estrany. L’intervinent li 
ensenya el document, veu que no està ni signat i, en qualsevol cas, diu que ho miraran 
perquè la frase és clara conforme no s’instal·larien allà els contenidors. Demanaran 
explicacions a neteja i veuran si hi ha alguna raó objectiva per no complir el que se’ls va 
dir. Ho mirem i veurem si hi ha alguna solució però, en qualsevol cas, nos serà per una 
percepció personal sinó per un problema que s’ha d’objectivar. 
 

13) Luis 
 
Vol comentar dos coses. En primer lloc, sobre el tema de l’aigua en el que tenim un greu 
problema de sequera, hi ha previsió de restriccions d’aigua per d’aquí un parell de 
setmanes i, en canvi, en totes les fonts públiques del barri estan plenes de “bebederos” per 
a palomes. No hi ha aigua per tal que beguin les persones però tothom posa “bebederos” a 
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les palomes. Ha d’haver una redistribució de l’aigua reduint la pressió de les fonts perquè 
sinó ens quedarem d’aquí a poc temps sense aigua per beure. En segon lloc, sobre les 
cotorres que, a l’igual que les palomes, són una plaga, ara tenim nius comunitaris com per 
exemple en el camp de futbol de Can Dragó, nius enormes amb molta exposició al vent i el 
dia que hi hagi fort vent poden tirar les faroles on estan ubicats aquests nius i generar 
algun problema com el que va passar a Màlaga amb una palmera que tenia un niu de 
cotorres i va caure al terra. Es un perill. 
 

14) Jeanety 
 
Exposa el problema del seu habitatge. Diu que és un pis de 52 m2 és família nombrosa 
amb un nen discapacitat al 82% i no té res adaptat. Ha sol·licitat per escrit en vàries 
ocasions un canvi del pis a habitatge però no l’ha donat cap solució. A requeriment de la 
presidenta del Consell del Districte diu que és un pis públic i està demanant un canvi a un 
altre pis públic adaptat a la seva situació familiar. 
 

15) Bertrand de Five 
 

Exposa diferents qüestions. En primer lloc, aporta unes fotografies en relació a la situació 
del pis de l’anterior intervinent (diu que a partir d’ara s’ha proposat portar un o dos 
discapacitats a cada sessió per veure si així l’escolten). A banda d’això, diu que hi havia un 
pla d’accessibilitat 2019-2024 en el barri que no ha vist realitzat. Exposa una sèrie de 
carrers on hi ha uns pivots i altres obstacles que impedeix a les persones discapacitades 
transitar amb normalitat. En segon lloc, no pot estar d’acord amb els recursos que s’estan 
invertint en carrils bici (no ho pot defensar) amb la necessitat habitacional de la ciutat. En 
tercer lloc, en relació a la campanya institucional “Cuidem Barcelona”, els camions de les 
escombraries estan molt bruts i fan mala olor. En quart lloc, es queixa de la inclinació dels 
bancs públic per seure’s perquè és un tema de salut. En cinquè lloc, es queixa dels pivots 
col·locats en el camp de futbol del Turó de la Peira. En aquest sentit, hi ha persones del 
col·lectiu de discapacitats que no poden accedir per aquest motiu i a mes ni hi ha rampa 
d’ajut ni res. Ho considera discriminatori. Per últim, pregunta què se sap del casal de Via 
Julia –local dels Propis- que encara no s’ha acabat? 
 
El regidor del districte contesta al Sr. Luis (intervinent número 13) sobre el tema de les 
palomes i cotorres dient que en teoria l’Ajuntament de Barcelona, a través dels 
departaments de Parcs i Jardins i Benestar Animal té un pla d’esterilització i de control 
d’aquests animals que hauria de funcionar i, de forma conjunta, hi ha un altre pla amb 
mesures pedagògiques i de mediació per a evitar que la gent els doni de menjar. Tot i això 
reconeix que és cert que és preocupant el tema del vent i que, no nomes que d’una 
ventada pugui tirar una torre de llum d’un camp de futbol, sinó el propi niu caigui perquè 
deuen pesar molt. Es un tema que preocupa des de fa temps però  ignora per quina raó 
l’Ajuntament no troba solució que permeti acabar amb el problema o, com a mínim, 
normalitzar-lo, afegint que ho tornaran a insistir perquè s’ha parlat molt en el Consell de 
Govern perquè no només és un problema d’aquest districte sinó que és un problema 
generalitzat a la ciutat. 
 
Al Sr. Bertrand de Five (intervinent número 15), el regidor li diu que és cert que la ciutat no 
ha resolt al 100% els problemes d’accessibilitat dels discapacitats. Tot i així, la ciutat ha 
avançat molt en aquest tema i així ho diuen les dades globals i internacionals, si bé queda 
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molt per fer que tenen a veure amb dos qüestions, una que té a veure amb el discapacitat 
en sí mateix i les necessitats d’accessibilitat que és una realitat complexa i, l’altra, el 
progressiu envelliment de la ciutat que genera noves demandes d’accessibilitat. Ara bé, 
l’intervinent li posa sobre de la taula unes fotografies en les que hi ha una barreja, vol 
creure que de forma no intencionada, entre elements d’accessibilitat amb altres de 
manteniment per part de gent que té un pèssim manteniment del seu pis o que és incapaç 
de netejar el pis o passar una “fregona”. Hi ha coses del que es veu en les dites fotos que 
no són un problema d’accessibilitat, és un problema d’altra mena. De fet, dubte molt que el 
servei d’habitatge hagi lliurat a la Sra. Jeanneti (intervinent número 14) un pis en les 
condicions que es veu a les fotografies. De fet no només no s’ho creeu sinó que ho nega 
perquè és inacceptable que els serveis públics de l’Ajuntament lliurin un pis tal i com esta a 
les fotografies lliurades. En qualsevol cas, demana al Sr. de Five un cert ordre en allò que 
demana, li reconeix la seva tenacitat i resiliència és un activista enorme i una veu 
autoritzada i valenta en matèria de discapacitats però també li demana una mica d’ordre 
perquè Barcelona no és un desastre en aquesta matèria. 
 

16) Albert 
 
Forma part del col·lectiu “Salvem les pensions Nou Barris”, entitat integrada dintre de 
l’entitat “Marea de Pensionistes”. Diu que al districte hi ha una manca de locals per fer 
possible les nombroses activitats d’entitats , associacions, col·lectius, etc.. Són un districte 
que té una àmplia activitat i participació social i, en aquest sentit, cal fomentar vida social i 
cultural dels nostres veïns i veïnes. Demana que s’elevi al Consell del Districte la viabilitat 
que el local que hi ha a la Ronda Guineueta Vella, 22 baixos esdevingui com espai 
compartit per les associacions i entitats que puguin estar interessades. Aquest local abans 
havia estat una escola bressol i, desprès, escola d’adults. Actualment està desocupat, la 
titularitat és del Patronat Municipal de l’Habitatge i, per tant, considera que és una 
oportunitat pel Districte que el local es destini a entitats com la seva. 
 

17) Susana 
 
Demana que se li doni una volta a la nova normativa sobre les zones d’ús compartit (ZUC) 
perquè no sap si el Govern és conscient del número de gossos que hi ha al barri, havent-
los acotat al Parc Central a la part de l’aqüeducte i considera que és molt poc espai per 
tant gos que hi ha tots concentrats en el mateix horari. Fer pujar a la gent gran fins allà a 
dalt considera que està molt lluny. Per tant, amb el Parc tan gran que tenen, no sap si 
seria possible ampliar les zones de gossos. Creu que concentrar a tothom en el mateix 
espai amb el mateix horari crearà més conflictes que conciliació. La llei no marca horaris i, 
en canvi aquesta normativa fixa uns horaris on gent que treballa a la nit pot tenir 
dificultats. Abans que es generin conflictes demana que se li doni una volta a la normativa 
on tots puguin estar tots contents i gaudir del parc amb civisme. A banda, l’espai atorgat 
està a prop de la carretera i és un perill pels gossos i els conductors. Considera que sempre 
hi ha hagut bona convivència sense conflictes durant tots aquesta anys. 
 

18) Trini Cuesta 
 
En representació de la coordinadora d’entitats de Nou barris i la coordinadora SAP 
Muntanya, llegeix un escrit en relació a un informe de l’Agència de Salut Pública de 
Barcelona sobre la salut de la ciutadania durant l’any 2022 amb indicadors diversos on la 
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intervinent llegeix els que corresponen a Nou Barris i on les dades sobre renda disponible a 
les llars, absentisme escolar, taxa d’atur en dones i homes, inseguretat alimenticia i altres 
són molt negatives per no dir les pitjors de la ciutat. Davant aquests resultats, consideren 
que és imprescindible invertir en política social més enllà de la pedra i el totxo. Demanen 
que el Consistori sigui ambiciós pel que fa al pressupost  del 2024 perquè, si es mira per 
una altra banda, les bosses de pobresa continuaran augmentant així com les desigualtats. 
No ens podrem sortir si no hi ha una veritable voluntat política del Govern amb la 
implicació i la coordinació amb la resta d’administracions públiques, atès que, com 
proclamava la entitat “Nou Barris cabrejada”, no és pobresa, és injustícia. No demana que 
el Govern del districte li respongui ara mateix però consideren que no ens podem resignar 
a incrementar les bosses de pobresa, s’ha de començar a actuar, tots som responsables, 
primer Govern però també els grups polítics de la oposició, col·lectius, entitats... tots hem 
d’anar a una per sortir d’aquests indicadors. 
 

19) Eloisa 
 
Es presenta com treballadora de l’Institut de formació de la Guineueta i, aprofitant el 
comentari que ha fet el Sr. Joaquim Ferri en representació de l’associació de veïns de la 
Guineueta (intervinent número 2), diu que la setmana anterior va haver un Consell Escolar 
on al representant de l’Ajuntament de Barcelona se li va notificar com es diria aquest 
centre així com tot el que desapareixeria d’aquest centre. Per exemple, tots els alumnes 
que volien estudiar la part sanitària no ho podran fer perquè se l’emporten a la Vall 
d’Hebron; la part administrativa tampoc perquè se l’emporten a l’@22; i tampoc la part 
informàtica perquè se l’emporten al Broggi i l’institut s’anomenarà Institut de la Prevenció 
perquè anirà la part de policia i seguretat. En segon lloc, diu que viu al carrer Gasela i creu 
que ja es va dir al Govern en algun ple que al carrer Castor cantonada amb Gasela, el 
camió de les escombraries que és enorme al girar tira les motos perquè no té espai. 
 
A la Sra. Susana (intervinent número 17), en relació a les zones ZUC, el Gerent recorda 
que, en relació a la convivència entre les persones que tenen gos i les que no, la política de 
l’Ajuntament s’ha portat per diferents nivells. S’ha fet una inversió molt important per a 
incrementar les àrees d’esbarjo de gossos amb un nivell de qualitat sense precedents que 
ha permès gaudir d’uns espais fins ara impensables. Tot i així, les àrees s’han considerat 
insuficient per l’elevat número d’animals que hi ha a la ciutat (quasi 180.000 gossos en el 
darrer informe de benestar animal) i la preocupació és trobar la convivència entre els que 
tenen animal de companyia i els que no. Recorda que les ZUC no tracten de portar un gos 
per la via pública, el que regula la norma és portar-lo lligat o no. El que habilita les ZUC 
són espais on segurament ara mateix que hi ha una convivència no controlada. De fet, en 
el Parc Central, els informes que tenim no donen un nivell de convivència tan tolerant com 
diu la intervinent en especial pel que fa a les persones que no tenen gos. Les ZUC intenten 
ordenar una mica els moments on els animals poden anar sense estar lligats i quan han 
d’estar lligats. La normativa municipal sí posa horaris i és cert que són les primeres ZUC i 
que, per tant, hem de veure com evoluciona i analitzar si millora la convivència entre uns i 
altres que, fins ara, no ha estat possible. No és una proposta inamovible o tancada, 
certament hi ha alguns riscos perquè és una proposta novedosa però el punt de partida és 
un espai no regulat que és Barcelona en la seva totalitat i, front a les persones que fins ara 
no han portat el gos ben lligat, oferir un marc legal de convivència i, a partir d’aquí, 
haurem de veure com va succeint les coses en aquestes ZUC i trauran conclusions també 
amb la Comunitat d’usuaris per a trobar una evolució adequada a aquests espais. 
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Al Sr. Albert (intervinent número 16), el regidor contesta que miraran la situació d’aquest 
local (Ronda Guineueta Vella, 22). Amb tot, no és tant cert que faltin locals sinó que no 
sempre els aprofitem adequadament. Aquest és un districte que presta una espacial 
atenció de la gestió cívica que dona sortida  ala voluntat dels veïns de disposar d’espais. 
Per tant, hauria de ser perfectament possible que locals on hi ha gestió cívica es poguessin 
utilitzar per entitats de la ciutat i això seria millor que buscar nous locals que no sempre és 
fàcil o simplement no existeixen. Miraran el local tot i que si és d’educació ja es veurà si el 
podem aconseguir o no. 
 
Un cop efectuada consulta, el Gerent del districte diu que en realitat aquest local tenia com 
a destí un casal infantil i que, si es va treure, era per un problema d’humitats i baixant de 
la Comunitat que havien d’arranjar. Si es resol aquest problema, el que farà el districte és 
recuperar l’espai de nou pel casal infantil. 
 
Davant el que comenta el Gerent, el regidor del districte diu que la resposta és que s’ha de 
recuperar el destí que tenia aquest local però això no treu el que ha dit abans sobre millor 
utilització dels locals del districte i que, si tenen una petició, que li facin arribar. 
 
A la Sra. Eloisa (intervinent número 19), sobre el tema del nom de l’Institut de la 
Guineueta, el regidor del districte diu que abans ha comentat de manera intencionada que 
era un rumor perquè sap que aquest tema està sobre la taula i el que es diu però ell no vol 
fer cas de coses que no se’ls diu oficialment i, quan se’ls digui de forma oficial, ells 
actuaran i faran el possible perquè això no passi. En el que no pot entrar tan fàcilment és 
en el canvi de continguts per raons òbvies. L’Ajuntament no té capacitat per canviar temes 
de continguts d’ensenyament. 
 
Per últim, el regidor diu que miraran el que passa a la cantonada dels carrers Castor i 
Gasela amb els camions de les escombraries. 
 

20) Angels 
 
La intervinent comenta que abans el regidor ha considerat la possibilitat de donar alguna 
clau dels fitons no tant per aparcar sinó per a apropar a persones grans o discapacitades a 
casa seva (relacionat amb la intervenció del Sr. Joaquim Ferri- intervinent número 2-) a la 
zona relativa a la Fase IV d’interiors de la Guineueta i parla en nom d’una persona que no 
ha pogut assistir per motius de feina, indicant que la mare d’aquesta senyora té 102 anys i 
l’únic que volen es poder apropar amb el seu cotxe a aquesta persona fins a la escala de 
l’habitatge. Afortunadament no es troba en situació de discapacitat però que, quan han 
vingut a demanar una clau, els han dit que si no tenen un informe de discapacitat de la 
senyora, no li poden donar cap clau. 
 
El regidor diu que el que demanen té tot el sentit del món, que tenen tota la raó del món, 
que no cal un gran esforç per a pensar que una senyora de 102 anys malgrat no tingui 
discapacitat, tindrà problemes de mobilitat i li sembla tot plegat bastant estrany. Ignora si 
quan ho van demanar van explicar que la senyora té greus problemes de mobilitat. De fet 
a ell li sembla que l’haurien de donar aquesta clau. Mirarà aquest tema de forma 
immediata perquè amb 102 anys no cal estar amb discapacitat per a obtenir el que 
demanen. 
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21) Isabel 
 
Insisteix en el tema de la Fase IV interiors Guinueta. Afirma que els veïns porten batallant 
com a mínim des de fa 12 anys perquè s’arregli el tema de l’accessibilitat. Considera que 
s’hauria de solucionar en aquest mandat com a mínim el tema de l’accessibilitat. Posa 
l’exemple del número 172 de la Via Favència indicant que tot són esglaons i estan farts de 
denunciar-ho constantment. Abans era el problema d eles voreres, ara també el tema dels 
pivots. La gent amb problemes d’accessibilitat no saben per on entrar a casa seva. 
 

22) Marina 
 
Vol parlar del mateix tema que el Sr. Francisco (intervinent número 10) sobre el Parc de la 
Guineueta. Considera que és una de les persones més afectades perquè viu a la cantonada 
dels carrers Artesania amb Casals i Cuberó. Porta un vídeo dels sorolls que es produeixen a 
les 02:45 hores de la matinada quan s’ha d’aixecar a les 06:30 hores per anar a treballar i 
diu que té dret a descansar. Beuen, fumen, mengen, forniquen, fan de ventre, fan pipi; és 
una completa vergonya el que passa al Parc de la Guineueta i més durant els caps de 
setmana. Té coneguts a la Guàrdia Urbana i li diuen que tenen les mans lligades i que no 
poden fer res. Afegeix que, quan es va parlar de col·locar el Parc allà, es va dir que 
posarien vigilància. Han posat plantes, aparells de gimnàstica.. però no s’ha posat cap tipus 
de vigilància. Té ganes de descansar i són tots els diumenges de matinada, just el dia que 
pot dormir una mica més. Parla de baralles, catanes, ampolles..... i pel que fa als gossos 
passa el mateix. 
 
A la darrera intervinent, el Gerent contesta que han estat molt clars abans al reconèixer el 
problema però que també és molt diferent del que passa al centre de la ciutat amb els 
problemes de civisme i la dificultat de mobilitzar recursos. Dit això, el regidor els va 
demanar en el mandat anterior i es va fer una mesura de govern de prevenció i seguretat 
que es va aprovar l’any 2022 i que, en concret, pel que fa al Parc de la Guineueta, incloïa 
certament a l’estiu, treballar per a baixar la tensió que hi havia. En el 2023 hem replicat el 
dispositiu d’actuació composta d’una actuació de GUB combinada amb neteja de tal 
manera que neteja anava a les 12 de la nit, feia un baldeig i ho deixaven impracticable i 
desprès tornaven a les 04:00 de la matinada per a deixar inhabilitat aquest espai. A més, 
Guàrdia urbana en torn de nit, que va passar de tres districtes sortint de Sant Andreu a 2 
districtes sortint de Nou Barris van fer una observació més intensiva d’aquest espai. Allà es 
trobaven 30-40 persones que, quan veien als uniformats, sortien corrent per diferent llocs. 
Per tant, la vigilància s’ha fet però és cert que tal i com és el Parc els ha donat moltes 
dificultats per baixar la tensió. No obstant això, creu que el dispositiu ha tingut algun tipus 
d’efecte. Una altra cosa que veuen és que es dona algun tipus de relació entre els 
comportaments incívics que es donen al parc amb altres comportaments també incívics que 
es produeixen al barri de Verdum. Quan aquest gent surten dels locals de Verdum, marxen 
al Parc de la Guineueta i continuen fent la festa. La problemàtica doncs és coneguda, s’han 
fet dispositius per baixar la tensió i la idea és mobilitzar recursos i trobar l’acció que 
permeti una solució perquè, malgrat que ho sembli, no és tant fàcil posar policies en un 
parc tan obert com el parc de la Guineueta o en algun lloc públic. 
 
La presidenta del Consell del Districte anava a aixecar la sessió però a requeriment sense 
micròfon de la Sra. Isabel sobre l’accessibilitat a la Fase IV dels interiors de Guineueta 
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(intervinent número 21), el regidor contesta que l’accessibilitat és una de les claus de la 
fase IV, és a dir, és un tema molt important d’aquesta fase. 
 
Per últim, a comentaris fora de micròfon del Sr. Joaquim Ferri (intervinent número 2) així 
com d’altres persones del públic sobre aquest mateix tema, el regidor diu que efectivament 
al districte de Nou Barris no s’aprova res, s’aprova a casa gran. Els pressupostos s’aproven 
a casa gran; no es tracta que a Nou barris siguem més o menys eficaços. Ja els han dit fins 
a tres ocasions en diferents reunions i sessions que estem en el procés de del PAM-PAD i 
d’aprovació del pressupost municipal. L’accessibilitat de la Fase IV és molt important però 
no pot aprovar res sense pressupost. 
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        
Finalitzada aquesta intervenció, i sense més assumptes a tractar, la Presidenta 
del Consell del Districte, agraint la presència del públic assistent, informant de 
la celebració del Consell Plenari tres dies desprès i desitjant a tothom una bona 
entrada de l’any 2024, aixeca la sessió quan són les vint-i-una hores i dinou 
minuts. 
 

 


